
Budapest Főváros XV. kerületi Önkormányzat 
Közoktatási, Közművelődési, Egészségügyi és Sport Bizottsága 

Ülés száma: 112-22/2012. 
 

J  E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 
Készült a bizottság 2012. október 30-án  
14 30 órakor kezdődő nyilvános ülésén 

 
 

Helye:  XV. ker. Polgármesteri Hivatal C. épület I. emelet Díszterem         

            Budapest, 1153 Bocskai u. 1-3. 

 
Jelen vannak: 4 fő bizottsági tag  Gyurkovics Miklós elnök 
      Bencsics Lászlóné elnök-helyettes 
      Pénzes Imréné tag 
 
Távolmaradását jelezte:   Németh Angéla tag 
      Tóth Imre tag   
 
 
Meghívottként jelen van: Dr. Sárosi Magdolna kabinetvezető, Reiszné Naszádi Magdolna 
irodavezető, Sipos Gábor főépítész, Herczeg István mb. irodavezető, Varga József 
csoportvezető. 
 
Az ülésen jelen vannak továbbá a nevelési-oktatási és közművelődési intézmények vezetői. 
 
   Gyurkovics Miklós: Köszönti a jelenlévőket, megállapítja, hogy a 
bizottság 3 fő jelenlétével határozatképes, Németh Angéla és Tóth Imre képviselők 
távolmaradásukat jelezték. Ismerteti a meghívó szerinti napirendi javaslatot. Megállapítja, 
hogy a napirenddel kapcsolatban kérdés, észrevétel, hozzászólás nincs, szavazást kér a 
napirendi javaslat elfogadásáról.  
 
KKESB 406/2012. (X.30.) sz. határozat 
 
A Közoktatási, Közművelődési, Egészségügyi és Sport Bizottság úgy dönt, hogy elfogadja  az 
előterjesztett napirendi pontokat, és azok tárgyalási sorrendjét. 
(Szavazati arány: 3 igen szavazat, egyhangú) 
 
 
1. Előterjesztés a Gazdasági Működtetési Központ feladatainak időarányos 

megvalósításáról, a gazdálkodási hatáskörébe tartozó önkormányzati 
intézmények ingatlanai működtetési feladatainak átvételével kapcsolatos 
szabályozásról, valamint Alapító Okiratának módosításáról  (Ikt.sz: 117-
359/2012.  sz. anyag) 
Előterjesztő, előadó: László Tamás polgármester 

    Dr. Sárosi Magdolna kabinetvezető 
 
   Gyurkovics Miklós: Megadja a szót az előterjesztőnek.  
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   Dr. Sárosi Magdolna: Felkéri az igazgató urat, legyen segítségére az 
előterjesztés ismertetésében.  
 
   Kovács Imre: Az előterjesztés elsősorban általános elszámolást, 
beszámolást tartalmaz az 1. sz. melléklet szerint. Ezt követően a további témakörök kerültek 
szétbontásra. Ilyen feladatkör a gondnoki rendszer kialakítása a műszaki ellátás területén. 
Ilyen problémakör a dolgozók átvétele 2012. december 1-jei állapot szerint, hogy kiket érint 
és hogyan kívánják megvalósítani. Következő nagy témakör a saját főzőkonyhákkal 
kapcsolatos elképzelésük. Ez egyrészt tartalmazza a két bölcsődei konyha kisebb volumenű 
kapacitás bővítését, amit szűkebb eszközbeszerzéssel a közeljövőben kellene 
megvalósítaniuk. Tartalmazza a Károly Róbert konyhájának nagyobb volumenű bővítését, 
amely forrásigényes, ezért jelen körülmények között csak a tervezést kellene elkezdeni. 
Foglalkozik az anyag azzal is, hogy a műszaki szolgáltatási terület hogyan lenne kialakítható. 
A változások elsősorban az alapító okiratot érintik. Az alapító okiratban csak a szakfeladatok 
számának bővülése, és a telephely megváltozása jelenik meg. 
 
   Gyurkovics Miklós: Kéri a napirenddel kapcsolatos kérdéseket. 
 
   Bencsics Lászlóné: A karbantartáshoz két külön telephely kellene. Van 
a központi telephely, a karbantartó telephely és egy másik telephely. Ezek őrzése, 
karbantartása, fenntartása, fűtése rezsije hogyan alakul? 
 
   Gyurkovics Miklós: Megadja a szót válaszadásra. 
 
   Bene Attila: Az Ady Endre utcai telephely elsősorban az irodai jellegű 
tevékenységek ellátását szolgálja. Több potenciálisan lehetséges telephelyet is megvizsgáltak. 
A Bartók Béla utcai telephelyen a Dózsa György Gimnázium hátsó udvarában található egy 
épületrész, amely az ISK kezelésében látott el hasonló feladatokat igen szűkös és rossz 
körülmények között. Ugyancsak az ISK kezelésében volt egy másik telephely, amely a 
Szántóföld utcában van. Itt azok a dolgozók kaptak helyet, akik kertészeti és parkfenntartási 
feladatokkal foglalkoznak. A vizsgálatok során megállapították, hogy a Szántóföld utcai 
telephely továbbra is kiválóan alkalmas arra, hogy a kertészeti munkacsoport tovább 
működjön itt. A Bartók Béla utcai épület nem igazán alkalmas telephely kialakítására, hiszen 
három munkanemben kellene itt karbantartó munkacsoportot kialakítani. Az iskolával való 
együttműködés sem biztosított a karbantartó műhellyel. A felmérés eredménye, egy helyen 
lenne a telephely, a Szántóföld úton. Következő lépés, hogy a decemberi ülésre 
költségszámításokkal kiegészített anyag kerüljön a bizottságok és a képviselő-testület elé.   
 
   Gyurkovics Miklós: A nevelési-oktatási intézményekkel kapcsolatban, 
a dolgozók átvétele a GMK-ba, milyen kérdéseket vetett fel, milyen problémák, félelmek 
merültek fel?  
 
   Soha Péter: Valamennyi intézményvezetővel megbeszéléseket 
folytattak, ahol valóban előjöttek azok a problémák, amelyek az átszervezésekkel 
kapcsolatban elmondható lehet. A köznevelési törvény alapján az Országgyűlés úgy döntött, 
hogy a köznevelés tekintetében a feladatokat szétválasztja, fenntartói és működtetői 
feladatokat határoz meg. A fenntartói feladatokat az állam magához rendelte, a pedagógusok, 
és munkájukat közvetlen segítő alkalmazottak munkáltatói jogát január 1-jétől gyakorolja. Az 
intézményműködtetés esetében a 3000 fő feletti településeken az önkormányzatokat jelölte 
meg működtetőként. Az oktatási feladatok ellátásának helyszíneit és az ott végzett 
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tevékenység zavartalanságát is biztosítani kell. Ennek személyi állománya az iskolák 
alkalmazásában van, de január 1-jétől erre nincs lehetőség. Az új fenntartó ezeket a 
munkaköröket nem fogja átvenni, ezért január 1-jétől a GMK alkalmazásába kerülnek. Egy 
korábbi testületi határozat szerint, a GMK ezen feladatát szeptember 1-jétől végezni kell, de 
később december 1-jére módosította a képviselő-testület a határidőt. Jelenleg a technikai 
dolgozók közalkalmazotti jogviszonyban látják el feladataikat, ez december 1-jétől sem fog 
megváltozni. A munkavégzést a jelenlegi igazgatók irányítják. A munkabérek tekintetében; a 
jelenleg érvényes besorolási bérükkel veszik át a dolgozókat, ilyen formán anyagi hátrány 
sem éri őket. Vannak olyan területek, aminél el kell dönteni, hogy közalkalmazotti 
jogviszonyban kell ellátni vagy más jogviszonyban, illetve vásárolt szolgáltatással is 
elvégezhető. Ilyen például az általános iskolákban a takarítási tevékenység. Átszervezni csak 
akkor szeretnének, ha annak kézzel fogható jelei lesznek az önkormányzat részére.  
 
   Gyurkovics Miklós: További hozzászólás hiányában a vitát lezárja. 
Ismerteti a határozati javaslatot, kéri a bizottság szavazatát. 
 
KKESB 407/2012. (X.30.) sz. határozat 
 
A Közoktatási, Közművelődési, Egészségügyi és Sport Bizottság megtárgyalta „a Gazdasági 
Működtetési Központ feladatainak időarányos megvalósításáról, a gazdálkodási hatáskörébe 
tartozó önkormányzati intézmények ingatlanai működtetési feladatainak átvételével 
kapcsolatos szabályozásról, valamint Alapító Okiratának módosításáról” szóló előterjesztést, 
melyet megtárgyalásra és elfogadásra javasol képviselő-testület részére.  
Felelős:    polgármester 
Határidő: 2012. október 30., képviselő-testületi ülés 
(Szavazati arány: 3 igen szavazat, egyhangú) 
 
  
2. Előterjesztés lakossági fórum tartásáról a rákospalotai háziorvosi hálózat (a 

Sződliget utcai gyermekorvosi, a Deák utcai és Kossuth utcai felnőtt háziorvosi 
rendelők) összevonása tárgyában (Ikt.sz: 117-363/2012.  sz. anyag) 
Előterjesztő, előadó: László Tamás polgármester 

     Reiszné Naszádi Magdolna irodavezető 
 
 
   Gyurkovics Miklós: Megadja a szót az előterjesztőnek.  
 
   Reiszné Naszádi Magdolna: A testület februárban arról döntött, hogy a 
XV. kerületi egészségügyi alapellátást öt decentrumba szervezi. Egyik ilyen centrum lenne a 
Rákospalotai részen a Deák utcai, Sződliget utcai, és Kossuth utcai rendelők összevonásával. 
Ezzel kapcsolatban polgármester úr már tartott egy megbeszélést. Az idő rövidsége és az 
október 23-i ünnepségek miatt a lakosság nehezményezte hogy a felhívás nem juthatott el 
mindenkihez. A téma fontosságára tekintettel lakossági fórum megszervezése szükséges, 
melyhez a képviselő-testület hozzájárulása is kell.   
 
   Gyurkovics Miklós: Kérdés, észrevétel, hozzászólás hiányában a vitát 
lezárja. Ismerteti a határozati javaslatot, kéri a bizottság szavazatát. 
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KKESB 408/2012. (X.30.) sz. határozat 
 
A Közoktatási, Közművelődési, Egészségügyi és Sport Bizottság megtárgyalta „lakossági 
fórum tartásáról a rákospalotai háziorvosi hálózat (a Sződliget utcai gyermekorvosi, a Deák 
utcai és Kossuth utcai felnőtt háziorvosi rendelők) összevonása tárgyában” c. előterjesztést, 
melyet megtárgyalásra és elfogadásra javasol képviselő-testület részére.  
Felelős:    polgármester 
Határidő: 2012. október 30., képviselő-testületi ülés 
(Szavazati arány: 3 igen szavazat, egyhangú) 
 
3. Előterjesztés a Magyar Állam, illetve a MÁV Zrt. tulajdonában lévő egyes 

ingatlanok XV. kerületi Önkormányzat tulajdonába történő ingyenes átadásának 
kezdeményezéséről  (Ikt.sz: 117-361/2012.  sz. anyag) 
Előterjesztő, előadó: László Tamás polgármester 
   Sipos Gábor főépítész 

 
   Gyurkovics Miklós: Megadja a szót az előterjesztőnek.  
 
   Sipos Gábor: Az előterjesztés tartalmazza, hol helyezkednek el olyan 
MÁV ingatlanok, amelyek a vasútfejlesztéshez kapcsolhatók az intermodális csomópont 
kialakítása érdekében. Az előterjesztéshez tartozó kiegészítés szerint újabb egy telekkel bővül 
a szükséges ingatlanok száma. Olyan telkekről van szó, amelyekkel kapcsolatban 
önkormányzati kötelezettségek, önkormányzati vállalások állnak fenn. Remélhetőleg az 
ingatlanokról még ebben az évben, vagy a jövő év elején dönt a Nemzeti Fejlesztési 
Minisztérium. Az előterjesztés táblázatos formában tartalmazza a felhasználási célt is.  
 
   Gyurkovics Miklós: Megállapítja, hogy a napirenddel kapcsolatban 
kérdés, észrevétel, hozzászólás nincs. Ismerteti a határozati javaslatot, kéri a bizottság 
szavazatát. 

 
KKESB 409/2012. (X.30.) sz. határozat 
 
A Közoktatási, Közművelődési, Egészségügyi és Sport Bizottság megtárgyalta „a Magyar 
Állam, illetve a MÁV Zrt. tulajdonában lévő egyes ingatlanok XV. kerületi Önkormányzat 
tulajdonába történő ingyenes átadásának kezdeményezéséről” szóló előterjesztést, melyet 
megtárgyalásra és elfogadásra javasol képviselő-testület részére.  
Felelős:    polgármester 
Határidő: 2012. október 30., képviselő-testületi ülés 
(Szavazati arány: 3 igen szavazat, egyhangú) 

 
    Gyurkovics Miklós: Megköszöni a bizottság munkáját, a 
jelenlévőknek a részvételt, az ülést bezárja.  

 
K.m.f. 

 
        Gyurkovics Miklós 
         elnök 
 
 
A jegyzőkönyvet készítette:  Paulusz Katalin  
                                               bizottsági titkár 


